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1 Due to a limit in volume of the paper we do not look into sector-specific strategies and implementation reports 

related to them. However, they represent an integral part of the NSSD till 2030, thus major data has been 

incorporated. 

限于篇幅，我们没有研究具体的行业战略及与之相关的实施报告。然而，它们是《黑山 2030 年可持续发

展国家战略》必不可少的部分，因此纳入了其主要数据。 
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2 Six priority topics: Improving the state of human resources and strengthening social inclusion; Support for values, 

norms and patterns of behavior important for the sustainability of society; Preservation of natural capital; 

Introduction of green economy; Management for sustainable development; Financing of sustainable development. 
六大优先议题包括：改善人力资源状况，加强社会包容；支持对社会可持续性而言重要的价值观、规范和

行为模式；保护自然资产；引入绿色经济；可持续性发展管理；可持续性发展融资。 
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3 E.g., environmental taxes, user fees and charges, trade certificates, green finance, green public procurement, 

incentives, permits and prohibitions that can be traded etc.  

例如环境税、使用费、贸易证书、绿色金融、绿色公共采购、激励措施、可交易的许可证和禁例等。 



 

 4 

 ��OPRµWe\ZUV¶!eTU\[VTY!¶WXZ`edUVWX¡!µ¹¢f1

£î¤¥¦ ���� §¨1< z{©ªfA«H6ï1Õ¬

CR®< ÁÂ���¯OPf°±: «¬��_8!

Â«Aç~ï*?²< ��O³º1´��iAµ

�8C6�A¶\·<*y����°¸: þ%_l¹AîÇ

z{C��: º�_A«�¯< ��OPRµ¹¢f°¸:

�º�þ_RN<=OPQ-.KLgA��«� �f8ÏH6ï�

�1&ú9=y|i¡¹D©îÇ»¼½�Ft©ç~�

�A>äç~¾¿1ÀÁAs�61ÂÃç¦ç~HAd

t©ÏÜÝÄÅÆÇ1ç~��RN<=OPQ-.K

LgA��«��f8!

ÉG�ïS¥Ï()qr1J#xA¥OPQxÈG

HKLjkÉÊ1òÈ8�ï-.1¾@#ËDU¡à|

1&ú5Ì�AsUÍ¡¢1ÎÏ8æôA*îÇ8C�

ÐAHKL��:àF�ï1mé@�A9=ÏàÑÜÝ

1�ïÒ7Rt©�Ó5ÔHÕ�fÖ×y+,ØÙ$yu

vÚB5¥$8!

�1ïR����ïfÛ¥Ü6ïÝÞFVAæô*

�1ï+,Ê1!+ºAßªMi¥Ü/01!à8��

ï1+,Ê-.S¥îÇ8C1T�áSfÇO³yGH

{z5zH¹âx×Ø8ôjAHKLk��:&úA¯
 

4 E.g., subsidies for organic production, or for farmers to change the way they feed cattle. 

例如，对有机生产、或改变牲畜喂养方式的农民进行补贴。 
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5 The reason for such an assessment lies in the fact that Montenegro has not yet adopted living habits and models 

of management (linear economy versus circular economy) which in the next, relatively short period of time could 

lead to a such dynamic changes and a reduction in the amount of waste generated (NSSD, 2016).  

进行这一评估的原因在于，能够在未来短期内带来动态变化并减少废物产量的生活习惯和管理模式（线性

经济与循环经济）尚未在黑山实行（《国家可持续发展战略》，2016年）。 
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6 E.g., strengthening local entrepreneurial infrastructure, providing funding programs and improving product 

quality.  

例如，加强当地的创业基础设施，提供资助项目并提高产品质量。 
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7 http://montenegro.rec.org/project-detail-eng.php?id=191) 


